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Slovo starostky
Vážení spoluobčané,
dostává se Vám do rukou prázdninové

vydání obecního zpravodaje. Musím říci,
že mě velice těší, že zastupitelé obce na
červnovém zasedání našli shodu pro rea-
lizaci stěžejních prioritních akcí, které
povedou ke zkrášlení obce. Těší mě, že
mohu komunikovat s Vámi, spoluobčany
obce prostřednictvím internetu a mohu
tak projednávat Vaše podněty rychleji
a také mnohé informace zveřejnit našim
spoluobčanům. Záleží mi na každém ná-
zoru, připomínce, nápadu, který povede
ke konstruktivnímu jednání, k prospěchu
a spokojenosti občanů obce Hukvaldy.

Ze schůzí Rady obce Hukvaldy
(pouze stěžení body).

V dubnu rada schválila smlouvu se
společností OK-Design Brno na zpraco-
vání projektové dokumentace na rekon-
strukci Obecního úřadu Hukvaldy a roz-
hodla zahájit zadávací řízení, pověřila
firmu JUSTITIA zadavatelkou činností
a schválila Mgr. Idu Klosíkovou poskyto-
vatelem právních služeb s účinností od
1. 5. 2007.

V květnu rada doporučila zastupitel-
stvu nabídku SMSS Nový Jičín jako nej-
vhodnější na rekonstrukci obecního
úřadu a schválila technický dozor této
stavby, zabývala se zpracováním návrhu
rozpočtové změny č. 1, doplněním vy-
hlášky o komunálním odpadu a přípra-
vou 4. zasedání zastupitelstva obce. 

V červnu rada schválila úhrady faktur
za těžbu dřeva a za úklid paseky a zales-
ňování obecního lesa firmou p. Dvořáka
z Brušperka a rozhodla vyzvat firmy k po-
dání nabídek na rekonstrukci místního
hřbitova na Hukvaldech a na vybavení
interiéru budovy obecního úřadu. 

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee Ze zasedání zastupitelstva (pouze
stěžejní body).

Hlavním bodem programu červnového
zasedání zastupitelů bylo schválení
smlouvy o dílo s firmou Severomoravská
stavební společnost s. r. o. Nový Jičín na
celkové stavební úpravy budovy Obecní-
ho úřadu Hukvaldy. V rámci rekonstrukce
bude provedena sanace zdiva, výměna
střechy, oken, podlah, nové rozvody
vody, elektřiny, plynu, úpravy kanceláří
a bude zajištěn bezbariérový přístup. Za-
stupiteli obce byla také schválena obecně
závazné vyhláška na separovaný sběr,
poskytnutí neinvestičních dotací míst-
ním spolkům, uzavření smlouvy s firmou
ALPINE stavební společnost CZ, s.r.o., na
opravy místních komunikací a schválení
změny č. 5 územního plánu obce Hukvaldy. 

K žádostem o dotace
1. Žádost o poskytnutí investiční dota-

ce ve výši 13,4 mil. Kč, kterou podalo
TJ Sokol Hukvaldy v roce 2006 na Mi-
nisterstvo školství, mládeže a tělový-
chovy na stavbu šaten a kabin, neby-
la sportovcům schválena. Obec
hledá možnosti řešení, neboť tato
akce je jednou z priorit obce. 

2. V prosinci 2006 zastupitelstvo obce
Hukvaldy schválilo smlouvu o přijetí
účelově určené investiční dotace
uzavřené mezi Sdružením měst
a obcí povodí Ondřejnice a Morav-
skoslezským krajem Ostrava ve výši
1 275 000 Kč na realizaci přípravy
projektové dokumentace na akci
„Zlepšení čištění odpadních vod
v povodí Ondřejnice“ obcí Fryčovice
a Hukvaldy. 

3. Žádost o dotaci 6. mil. Kč na rekon-
strukci obecního úřadu, podanou na
Ministerstvo financí v listopadu
2006, byla v prosinci 2006 obci Hu-
kvaldy přiznána.

4. Žádost o dotaci 300 tis. Kč z února
2007 na rekonstrukci lávky pro pěší
(lávka vedoucí na koupaliště) poda-
nou na Krajský úřad Moravskoslez-
ského kraje nebyla obci Hukvaldy
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přiznána. Obec je zařazena jako ná-
hradník o dotaci. Je předpoklad, že
budeme vyzváni do konce letošního
roku k zahájení akce. 

5. V dubnu 2007 byla obci Hukvaldy
přiznána neinvestiční dotace ve výši
40 500 Kč na hospodaření v lesích
z rozpočtu Moravskoslezského kraje
na rok 2007, konkrétně, na obnovu
a zajištění lesních porostů.

6. V březnu 2007 zastupitelstvo schváli-
lo podání žádosti o dotaci k provede-
ní rekonstrukce hřbitova (žádost po-
dána na Ministerstvo pro Místní roz-
voj) za cenu 1 200 000 Kč na 1. etapu
úprav hřbitova na Hukvaldech. Cel-
kové náklady na úpravy hřbitova činí
podle rozsahu prací projektu
2 223 079,50 Kč (maximální podíl do-
tace 80 % + 300 000 je podíl obce na
dofinancování 1. etapy) úprav hřbi-
tova. Obec (za předpokladu schválení
dotace) zrealizuje úpravy hukvald-
ského hřbitova ve výši 1 500 000 Kč. 

Vážení spoluobčané, předložila jsem
Vám k seznámení stručný výčet plánova-
ných inv. záměrů projednávaných radou
obce a zastupitelstvem obce Hukvaldy.
Všechny stěžejní záležitosti projednáva-
né orgány obce naleznete na internetu,
webových stránkách, důležité informace
obdržíte prostřednictvím letáku do Va-
šich poštovních schránek. 

Jaroslava Michnová, starostka

Poděkování
V souvislosti s rekonstrukcí a přestěho-

váním Obecního úřadu Hukvaldy děkuji
pracovníkům obce p. Šubrtovi, p. Hulovi
a p. Soškové za rychlé a bezkonfliktní
přestěhování obecního inventáře do ná-
hradních kanceláří budovy č. 40. Běžný
chod úřadu tak nemusel být pro občany
uzavřen ani jeden den. Napojení počíta-
čů a tiskáren provedl správce počítačo-
vých sítí p. Petr Domčík. Zvláštní podě-

kování patří hukvaldským hasičům, jme-
novitě: p. Janu Křenkovi, Stanislavu Ka-
bátovi, Pavlovi Juřenovi, Miroslavu Re-
kovi, Jaroslavu Strakošovi a Vladimíru
Adamovskému, kteří nám pomohli pře-
stěhovat skříně a skříňky, aby prostory
zůstaly prázdné, připravené k předání
zhotoviteli. Na šetrné zacházení s obec-
ními věcmi dohlížel a práce koordinoval
místostarosta obce p. Lukáš Strakoš. Za-
městnanci obce včetně p. místostarosty
a p. starostky budou cca 7 měsíců praco-
vat ve ztížených podmínkách a plnit pra-
covní úkoly, věřím, že k spokojenosti ob-
čanů obce.

Všem jmenovaným spoluobčanům
patří mé upřímné poděkování. 

Jaroslava Michnová, starostka

Poděkování
Doc. Ing Jan Široký

Vážený pane,
dovolte, abych Vám jménem Rady obce

Hukvaldy i jménem svým poděkovala za
Váš hluboce humánní a lidský postoj za
40 bezpříspěvkových odběrů krve. U pří-
ležitosti udělení zlaté medaile prof.
Mudr. Jana Janského Vám přeji pevné
zdraví a osobní spokojenost. Velice si
Vážím Vašeho projevu a propagace bez-
příspěvkového dárcovství krve.

S úctou
Jaroslava Michnová, starostka

Vážení spoluobčané
Od vydání minulého čísla Hukvaldské-

ho občasníku uplynuly 3 měsíce a proto
bych Vás rád touto zprávou informoval
co se za tu dobu v obci Hukvaldy událo.

V měsíci březnu byla zpracována pro-
jektová dokumentace na rekonstrukci
hřbitova v Hukvaldech a zároveň byla za-
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slána žádost o dotaci, ve výši 1 200 000
Kč, z programu 

„Podpora obnovy venkova“, který byl
vyhlášen Ministerstvem pro místní roz-
voj. 

V měsíci květnu bylo vyhlášeno výbě-
rové řízení na veřejnou zakázku „Rekon-
strukce obecního úřadu Hukvaldy“. Do
soutěže zaslalo své nabídky pět firem,
z nichž vítězně vyšla Severomoravská
stavební společnost, spol. s r. o., z Nové-
ho Jičína. Smlouva o dílo byla zastupitel-
stvem obce Hukvaldy schválena 14. 6.
2007 a se stavebními pracemi bylo již za-
počato. Rekonstrukce bude ukončena
v listopadu 2007. Celková cena rekon-
strukce je ve výši 9, 6 mil. Kč. Dotaci ve
výši 6 mil. Kč na tuto akci se obci Hukval-
dy podařilo získat ze státního rozpočtu
v prosinci, v roce 2006 a zbývající částka,
ve výši 3,6 mil. Kč bude dofinancována
z rozpočtu obce Hukvaldy.

Další velkou změnou, kterou obec Hu-
kvaldy čeká, je sběr separovaného odpa-
du. Bližší informace o tomto způsobu
sběru separovaného odpadu naleznete
v článku, uvnitř tohoto čísla Hukvaldské-
ho občasníku.

Samozřejmě, že se průběžně snažíme
o zvelebování obce a veřejných prostran-
ství. A to jejich úklidem, sekáním trávy
a drobnou údržbou. Pokud máte pocit, že
se toto na některých místech děje méně,
přivítám rád jakoukoliv připomínku.

V letošním roce bude provedena opra-
va tří místních komunikací. Jedná se
o tyto komunikace: Chatoviště — Podlesí,
Široká mez na Hukvaldech a komunikace
p. Laník — p. Strakoš, v Rychalticích.
Opravy místních komunikací provede
firma  ALPINE stavební společnost CZ, s.r.o.
z Valašského Meziříčí, za cenu 1, 4 mil. Kč.
S opravami bude započato v měsíci září.

V současné době vrcholí přípravy na 14.
ročník Mezinárodního hudebního festi-
valu Janáčkovy Hukvaldy, na jehož fi-
nanční podpoře se podílí i obec Hukvaldy.

Závěrem bych se ještě zmínil o pomoci
našich dvou hasičských sborů. Členové
sboru dobrovolných hasičů Hukvaldy od-
pracovali mnoho hodin při stěhování ná-

bytku a materiálu z budovy obecního
úřadu před rekonstrukcí a hasiči z Ry-
chaltic se podíleli na čištění vodovodního
potrubí na hřbitově. Za tuto pomoc
oběma sborům děkuji. A také nesmím
zapomenout poděkovat žákům 9. roční-
ku základní školy za pomoc při jarním
úklidu místní komunikace k Chatovišti.

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych
Vám popřál, co nejpříjemnější prožití let-
ních prázdnin a dovolené.

Lukáš Strakoš, místostarosta

Přehled přijatých
usnesení
ze 4. zasedání
zastupitelstva obce
Hukvaldy
dne 14. 6. 2007

4/85 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje p. Ing. Stanislava Tkáče jako
člena návrhové komise pro 4. zasedání
zastupitelstva obce Hukvaldy. 11:0:2

4/86 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 4. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy v tomto znění:

1. Kontrola usnesení.
2. Zpráva ověřovatelů zápisu.
3. Převody nemovitostí.
4. Obecně závazná vyhláška o komu-

nálních odpadech.
5. Doplnění změny č. 5 územního

plánu obce Hukvaldy.
6. Závěrečný účet obce Hukvaldy za

rok 2006.
7. Rozpočtová změna Obce Hukvaldy

č. 1/2007 a přehled plnění rozpočtu
Obce Hukvaldy k 30. 4. 2007.

8. Různé: — návrhy smluv:
— Návrhy smluv na poskytnutí ne-

investičních dotací z rozpočtu
Obce Hukvaldy:
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1. TJ Sokol Hukvaldy. 
2. ZO Českého svazu včelařů Ry-
chaltice.
3. Svaz skautů a skautek ČR stře-
disko sv. Jiří Brušperk „Staříč“. 
4. Okresní myslivecký spolek Frý-
dek–Místek.
5. Římskokatolická farnost Ry-
chaltice.

Smlouvy o dílo:
— Návrh smlouvy o dílo se společ-

ností SMSS s. r. o. Nový Jičín na-
rekonstrukci budovy Obecního
úřadu Hukvaldy.

— Návrh smlouvy o dílo se společ-
ností ALPINE stavební společ-
nost CZ, s. r. o., na opravy míst-
ních komunikací v obci Hukvaldy.

— Zpráva p. starostky o přestěhová-
ní OÚ Hukvaldy do budovy č. p. 40.

— Zpráva p. starostky o činnosti
Rady obce Hukvaldy.

— Informace p. starostky o konání
MHF Janáčkovy Hukvaldy aj.

— Zprávy předsedů výborů kontrol-
ního a finančního zastupitelstva
obce Hukvaldy o činnosti za
uplynulé období. 

9. Diskuse, závěr. 13:0:0

4/87 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 3. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy konaného dne 23. 3. 2007. 13:0:0

4/88 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 39 zák. 128/2000 Sb; o ob-
cích (obecní zřízení) záměr prodeje části
pozemku parc. č 726 k. ú. Sklenov. 12:0:1

4/89 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje doplnění změny č. 5 územního
plánu obce Hukvaldy o požadavky č. 5/8
— 5/9, — 5/10, — 5/11, ve znění dle pří-
lohy k zápisu. Pořízení změny č. 5 územ-
ního plánu obce Hukvaldy bylo schvále-
no ve smyslu § 84 odst. 2 písm. b) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení)
v platném znění, a dle § 44 zák. 183/2006
Sb; o územním plánování a stavebním
řádu (stavební zákon) zastupitelstvem

obce Hukvaldy dne 23. 3. 2007 č. usnese-
ní 3/71. 13:0:0

4/90 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. i) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení)
v platném znění Obecně závaznou vy-
hlášku obce Hukvaldy č. 2/2007 o systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání komunálních odpadů
a systému nakládání se stavebním odpa-
dem na území obce Hukvaldy s účinnos-
tí od 1. 7. 2007. 13:0:0

4/91 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení)
v platném znění závěrečný účet obce Hu-
kvaldy za rok 2006, jehož součástí je zprá-
va o výsledku přezkumu hospodaření
obce a vyjadřuje dle § 17 odst. 7 písm. a)
zák. 250/2000 Sb; o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů, v platném
znění souhlas s celoročním hospodaře-
ním obce Hukvaldy, bez výhrad. 11:1:1

4/92 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 pís. c) zák.
128/2000/Sb; o obcích (obecní zřízení)
v pl. znění rozpočtové opatření č. 1/2007.
Rozpočtovým opatřením dojde ke změně
na straně příjmů na 18 434 600 Kč a na
straně výdajů na 25 173 000 Kč. 12:1:0

4/93 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje realizaci „Rekonstrukce obec-
ního úřadu Hukvaldy č. p. 3“ a schvaluje
částku potřebnou na dofinancování akce
ve výši 3 599 968 Kč. 11:0:2

4/94 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje realizaci akce „Rekonstrukce
hřbitova Hukvaldy — 1. etapa“ a schvalu-
je částku potřebnou na dofinancování
akce ve výši 300 000 Kč. 12:0:1

4/95 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 250 000 Kč
mezi Obcí Hukvaldy a TJ Sokol Hukvaldy.
13:0:0

4/96 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
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pisem smlouvy o poskytnutí neinvestiční
dotace ve výši 250 000 Kč mezi Obcí Hu-
kvaldy a TJ Sokol Hukvaldy. 13:0:0

4/97 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 3 000 Kč mezi
Obcí Hukvaldy a Základní organizací
svazu včelařů Rychaltice. 12:0:1

4/98 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o poskytnutí neinvestiční
dotace ve výši 3 000 Kč mezi Obcí Hu-
kvaldy a Základní organizací svazu včela-
řů Rychaltice. 12:0:1

4/99 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 5 000 Kč mezi
Obcí Hukvaldy a Junák — svaz skautů
a skautek ČR středisko „Sv. Jiří Brušperk“
Staříč. 13:0:0

4/100 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o poskytnutí neinvestiční
dotace ve výši 5 000 Kč mezi Obcí Hu-
kvaldy a Junák — svaz skautů a skautek
ČR středisko „Sv. Jiří Brušperk“ Staříč.
13:0:0

4/101 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 5 000 Kč mezi
Obcí Hukvaldy a Českomoravskou mysli-
veckou jednotou, okresní myslivecký
spolek Frýdek–Místek. 13:0:0

4/102 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o poskytnutí neinvestiční
dotace ve výši 5 000 Kč mezi Obcí Hu-
kvaldy a Českomoravskou mysliveckou
jednotou, okresní myslivecký spolek Frý-
dek–Místek. 13:0:0

4/103 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 150 000 Kč
mezi Obcí Hukvaldy a Římskokatolickou
farností Rychaltice 3, 739 46 Hukvaldy.
13:0:0

4/104 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o poskytnutí neinvestiční
dotace ve výši 150 000 Kč mezi Obcí Hu-
kvaldy a Římskokatolickou farností Ry-
chaltice 3, 739 46 Hukvaldy. 13:0:0

4/105 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi
Obcí Hukvaldy a Severomoravskou sta-
vební společností s r. o., Bezručova 31,
Nový Jičín na provedení rekonstrukce
budovy Obecního úřadu Hukvaldy č. p. 3
za cenu 9 599 968 Kč, ve znění po prove-
dených úpravách. 13:0:0

4/106 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o dílo mezi Obcí Hukval-
dy a Severomoravskou stavební společ-
ností s. r. o. Bezručova 31 Nový Jičín na
provedení rekonstrukce budovy Obecní-
ho úřadu Hukvaldy č. p. 3. 13:0:0

4/107 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy mezi Obcí
Hukvaldy a ALPINE stavební společnost
CZ, s. r. o. Jiráskova 613/13, Valašské Me-
ziříčí na provedení oprav místních komu-
nikací v obci Hukvaldy za cenu 1 366 249
Kč vč. splátkového kalendáře. 8:1:4

4/108 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy mezi Obcí Hukvaldy
a ALPINE stavební společnost CZ, s. r. o.
Jiráskova 613/13 Valašské Meziříčí na
provedení oprav místních komunikací
v obci Hukvaldy. 11:0:2

4/109 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o dílo, man-
dátní a o spolupráci při nakládání s vy-
branými druhy komunálního odpadu
v obci Hukvaldy mezi Obcí Hukvaldy
a Frýdeckou skládkou a. s., Zámecká 26,
Frýdek–Místek za cenu dle ceníku pro
příslušné časové období na dobu určitou
do 31. 12. 2007. 9:1:2

4/110 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o dílo, mandátní a o spo-
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lupráci při nakládání s vybranými druhy
komunálního odpadu v obci Hukvaldy
mezi Obcí Hukvaldy a Frýdeckou sklád-
kou a. s. Zámecká 26, Frýdek–Místek. 9:1:2

4/111 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá Radě obce Hukvaldy vypsat výbě-
rové řízení na provozovatele systému na-
kládání s vybranými druhy komunálního
odpadu v obci Hukvaldy. 8:0:4

4/112 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu starostky obce
o přestěhování Obecního úřadu Hukval-
dy do budovy č. p. 40. 13:0:0

4/113 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o činnosti Rady
obce Hukvaldy za období od 2. 11. 2006
k 14. 6. 2007, přednesenou starostkou
obce p. Jaroslavou Michnovou. 13:0:0

4/114 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu starostky obce
o konání XIV. ročníku Mezinárodního
hudebního festivalu Janáčkovy Hukvaldy.
13:0:0

4/115 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu z konference
k rozvoji venkova konané společností
Třanovice služby, o. p. s. dne 7. 6. 2007
v Soběšovicích a informaci o možnostech
čerpání dotací ze strukturálních fondů
a Krajského úřadu Moravskoslezského
kraje, přednesenou starostkou obce p. Ja-
roslavou Michnovou. 12:0:1

4/116 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o činnosti kon-
trolního výboru zastupitelstva obce Hu-
kvaldy za období roku 2007. 13:0:0

4/117 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o činnosti finanč-
ního výboru zastupitelstva obce Hukval-
dy za období roku 2007. 13:0:0

4/118 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje změnu Jednacího řádu zastu-
pitelstva obce Hukvaldy čl. 5 odst. 8
v tomto znění: „Nejpozději po 90 minu-
tách souvislého jednání zastupitelstva je

předsedající povinen jednání přerušit
a vyhlásit přestávku trvající alespoň 10
minut“. 12:1:0

4/119 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá radě obce Hukvaldy předkládat
ke schválení výhradně smlouvy, které
byly odsouhlaseny právníkem, pověře-
ným Obcí Hukvaldy. 10:0:3

Projednáno bez přijatého usnesení:
— Zastupitelstvo obce Hukvaldy revo-

kuje usnesení č. 4/95, 4/96, 4/97,
4/98, 4/99, 4/100, 4/101, 4/102. 2:8:3

— Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje opravu dvou cest „Široká
mez“ na Hukvaldech a „Laník —
Strakoš“ v Rychalticích. 3:4:6

— Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje změnu výpovědní lhůty
smlouvy o dílo, mandátní a o spolu-
práci při nakládání s vybranými
druhy komunálního odpadu mezi
Obcí Hukvaldy a Frýdeckou sklád-
kou a. s., Zámecká 26, Frýdek–Mís-
tek na dobu 2 měsíce. 4:8:0

V Hukvaldech 19. 6. 2007
Lukáš Strakoš, místostarosta

Jaroslava Michnová, starostka

Jak jsme prožili
Den Země v oboře

V pátek 20. dubna proběhl na naší
škole Den Země. Dvě třídy druhého stup-
ně, šestá a sedmá, se pod vedením učite-
lů vydaly do obory, kde na nás čekal úklid
kolem cesty od brány směrem k amfiteát-
ru. Počasí nám přálo, a tak se nás pan
Koutný kolem osmé hodiny konečně do-
čkal a mohl nastínit svou představu
o práci. Hlavním bojovým úkolem, který
jsme obdrželi, bylo tedy odstranit odpad-

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll
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ky a spadlé větve
z okolí cesty. Práce
nám ubíhala rych-
le a ani tři dlouhé
přestávky na jídlo
nestály v cestě
tomu, že jsme se
s určeným úkolem
během dopoledne
stačili vypořádat.
Pak už následovala společná fotka u lišky
Bystroušky a sladká odměna v podobě
nanuku. Největší překvapení na nás ale
čekalo v autě pana Koutného. Malé selát-
ko divočáka, které se mělo čile k světu,
snad ještě nikdo z nás neviděl. Max, jak
ho pan Koutný pojmenoval, na nás zane-
chal největší dojem a ještě dlouho po
cestě zpátky jsme si o něm povídali.

Mgr. Martin Křenek

Poděkování
Osadní výbor Hájov, zastoupený před-

sedou Radkem Jurečkou a Kulturní komi-
se Hájov, zastoupená Ivanou Kmeťkovou,
vyslovují poděkování dětskému souboru
LAŠÁNEK a mažoretkám ze základní
školy a mateřské školy Leoše Janáčka na
Hukvaldech za vystoupení u příležitosti
konání oslav „Dne matek“, které se kona-
lo 13. 5. 2007 v kulturním domě na Há-
jově.

Poděkování patří:
Učitelkám: Vandě Perníčkové,

Marii Škvárové,
Kateřině Větřilové,
Andrei Tomšejové,
Haně Piskořové

Učiteli: Martinu Křenkovi

S pozdravem
Radek Jurečka,

předseda OV Hájov
Ivana Kmeťková,

předseda kulturní komise

Úspěšní žáci
Žák 4. ročníku Rostislav Bujnošek se

v letošním školním roce zúčastnil několi-
ka malířských soutěží. V soutěži Maluje-
me po síti 2007 — Hudba a já, kterou po-
řádal Český rozhlas Online a Poštovní
spořitelna postoupilo ze 4 000 prací jeho
dílko do finále a bude vystaveno od 11. 6.
do 15. 7. 2007 v Muzeu hlavního města
Prahy.

Další ze soutěží byla vyhlášena Národ-
ním institutem dětí a mládeže Minister-
stva školství, mládeže a tělovýchovy pod
názvem Náš svět. Rosťův příspěvek byl
odbornou porotou vybrán a oceněn mezi
nejlepšími. Obdržel čestné uznání a kniž-
ní odměnu z nakladatelství Albatros,
které bylo také spolupořadatelem. K ús-
pěchům blahopřejeme.

Žák 8. ročníku Tomáš Filipec, který
navštěvuje oddíl atletiky Tělovýchovné
jednoty Slezan Frýdek–Místek se ve
dnech 19.-24. 6. 2007 zúčastní v Ústí nad
Labem Olympiády dětí a mládeže, kde
bude spolu s ostatními reprezentovat
Moravskoslezský kraj. Utká se zde na 4
000 mladých sportovců z celé republiky.
Držíme palce.

Poděkování
S blížícím se koncem školního roku dě-

kujeme všem, kteří s námi spolupracují,
pomáhají nám a hukvaldskou školu pod-
porují. Děkujeme také sponzorům: Paní
Editě a panu Ronaldu Adams za anglické
knihy pro děti, které jsou přesně v soula-
du s naším školním vzdělávacím progra-
mem, a které slouží k rozvoji čtenářských
i komunikativních dovedností v anglic-
kém jazyce. Dále jim děkujeme za 25 tun
slévárenského písku na hřiště na beach
volejbal v areálu školy, které slouží v době
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prázdnin i široké veřejnosti. Panu ing.
Chodurovi za zajištění párků ke Dni dětí
a všem občanům, kteří třídí odpad
a papír vozí na rampu ke škole, protože
veškerý výtěžek je věnován na podporu
mimoškolní činnosti dětí. 

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

sirek a za odměnu si slupovacími barva-
mi malovaly obrázek zvířátka, aby měly
památku na pohádkovou noc. Odměnou
dostaly oplatek, pohlednici a samolepku. 

Závěrem zbývá říct, že se letos akce zú-
častnilo 35 dětí a 7 dospělých. Vzhledem
k organizačním možnostem jsme letos ve
škole nenocovali a program byl ve 22
hod. ukončen. Děkuji všem Andersenům
– malým za zaujetí, se kterým se hnali do
práce a velkým za ochotu věnovat část
svého volného času dětem. 

Mgr. Lenka Nevludová

Vystoupení Lašánku
a mažoretek
ve Frýdku–Místku

V úterý 10. dubna 2007 Lašánek a mažo-
retky vystoupily pro důchodce v Národním
domě ve Frýdku–Místku. Jednalo se už
o druhé vystoupení v tomto školním roce.
První se konalo v říjnu, kde Lašánek vy-
stoupil s programem „Jarmark“. A protože
se děti líbily, tak byly pozvány opětovně. 

Tentokrát jako první vystoupily mažo-
retky. Liščata se předvedla s pompony,
Bystroušky nezklamaly a opět ukázaly, že
trénink a píle přinášejí ovoce. Lašánek
jako druhý v pořadí se představil s pro-
gramem „Jaro se zvířátky“, které děti na-
cvičují i na květnovou akademii. Ačkoli
na přípravu měly poměrně málo času,
zvládly to na výbornou a společně s naši-
mi staršími spoluobčany uvítaly jaro.
Děti na závěr, za všechny žáky Hukvald,
rozdaly jarní přáníčka. Za to od důchod-
ců dostaly sladkou odměnu.

Pokud je vám líto, že jste nemohli vidět
vystoupení dětí, tak neváhejte a přijďte se
podívat na akademii „Ke dni matek“,
které se uskuteční 10. května. Těší se na
vás a pěknou podívanou vám přejí děti
z Lašánku i mažoretek.

Mgr. Marie Škvarová

KKKKuuuu llll tttt uuuu rrrr aaaa

Noc s Andersenem
2007

V pořadí již čtvrtá Noc s Andersenem se
konala 30. 3. 2007. Datum je stanoveno
každý rok na nejbližší páteční noc před
výročím narození slavného pohádkáře H.
CH. Andersena. Letošní teplé jarní poča-
sí nám umožnilo připravit program tak,
aby část proběhla mimo budovu školy.

Malí Anderseni se sešli kolem 17 hodi-
ny v učebně 5. ročníku. Po nezbytné pre-
zentaci se dověděli pár perliček ze života
H. CH. Andersena a také téma nocování –
BAJKY. Po přečtení bajky získali první ob-
rázek zvířátka, dále byli rozděleni do
dvou skupin a každá se pod vedením
svého velitele vydala hledat podle zašif-
rovaného plánu trasy další kartičky se
zvířátky. Čekalo je celkem sedm stanovišť
s ukrytou bajkou a jen za přečtení bajky
a nalezení poučení z bajky si mohli na-
vléknout na šňůrku další obrázek. Kolem
půl osmé se obě skupiny vrátily do budo-
vy školy a při sledování animované po-
hádky se účastníci posilnili připravenými
svačinkami. 

Večerní program probíhal ve třech sku-
pinkách, které se po 45 minutách vždy
střídaly. V družině se skládaly papírové
vlaštovky a soutěžilo se v šikovnosti
a rychlosti. V učebně 5.ročníku děti před-
váděly doma vyrobené masky k bajkám
a povídaly, kterou bajku si přečetly.
V učebně 3. ročníku trpělivě skládaly ze
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Mistr Antonín Kroča
vystavoval v Českém
Krumlově

V sobotu 28.dubna 2007 se v galerii
DOXA, ve sloupové síni, I. nádvoří zámku
Český Krumlov konala vernisáž výstavy
Kroča v Českém Krumlově. Byla zde vy-
stavena díla nejen Mistrova, ale také ob-
razy Milady Poliánové a sochy Antonína
Kroči ml. Úvodní slovo pronesl dipl. ing.
Karel Pupík. Přišli také vzácní hosté —
starosta města Ing. Luboš Jedlička a vel-
vyslanec Peru J. E. p. Alberto Efraín Salas
Baranina.

Vážený Mistře, dovolte mi, abych Vám
v předstihu poblahopřála za všechny za-
městnance školy k Vašemu letošnímu ži-
votnímu jubileu všechno nejlepší, pevné
zdraví, klid a pohodu v rodině a ještě
mnoho tvůrčích sil. 

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Vystoupení
Alexandrovců
v Ostravě

Za bezmála osmdesát let své existence
vystoupili již ve stovce zemí. Sobotní vy-
stoupení 5. května v Ostravě bylo v rámci
letošního česko-slovenského turné po-
slední.

Když se v ostravské ČEZ Aréně ozvaly
první tóny Kalinky, lidé byli jako u vytrže-
ní. Mužský ruský zpěv gradoval do maxi-
málního patosu, lidé tleskali ze všech sil,
vstávali ze židlí, tváře jim zářily nadšením
a potěšením.

Stodvacetičlenný taneční a hudební
soubor Ruské armády v Ostravě zabodo-
val na celé čáře a vyprodal ČEZ Arénu do
posledního místa.

Na speciálně připraveném pódiu se
předvedlo padesát čtyři kvalitních zpěvá-

ků, třicet hudebníků a dva dirigenti, tan-
čilo šestnáct vynikajících tanečníků a čtr-
náct tanečnic, kteří samozřejmě před-
vedli i dokonalého kozáčka.

Špičkové kvality některých sólistů zpě-
váků, soubor ukázal nejen v ruských pís-
ních jako třeba „Oči čornyje“, ale také
v ukázkách z operní tvorby Giuseppe Ver-
diho, zazněl i sbor Židů z opery Nabucco.
Mezi diváky nebyli jen sympatizanti levi-
ce, ale i řada mladých. „Oni jsou nepře-
konatelní! Je to tak krásné!“ Rozplývala se
o přestávce pěkná mladá žena, Ano zní to
skvěle a ve své době to mělo obrovský vý-
znam,“ pronesl její partner. Takové to
bylo i v sobotu v Ostravě.

Zatímco se arénou nesly ruské písně,
na plátně vedle pódia se střídaly výjevy
z Velké vlastenecké války, ale také z ruské
přírody. Jako specialitu pro Ostravu se
Alexandrovci naučili českou lidovou
píseň. Zpívali „na koníčka si vyskočím“,
text měli před sebou v rudých složkách.
Na pódium přizvali i muzikanty z Tercho-
vé na Slovensku.

Jako přídavek si soubor nechal známou
„Kaťušu“, což zapůsobilo na lidi, kteří už,
tak byli ve varu, raketově. Zpívali dojatě
s umělci „vychadila na běreg Kaťuša“.
A jakoby se nechtěli rozloučit. Stáli, tles-
kali, až se nakonec rozsvítila světla a lidé
se začali konečně rozcházet…

zastupitel obce Hukvaldy

Čtenář roku 2006
V dnešní době velkého rozvoje infor-

mačních a komunikačních technologií je
stále větší problém v rozvíjení čtenářské
gramotnosti u žáků. Neustále hledáme
s učiteli nové možnosti, jak děti přivést ke
čtení knih, protože čtenářská dovednost
prostupuje téměř všemi vyučovacími
předměty. Ocenili jsme proto návrh paní
Karly Klečkové, abychom každoročně vy-
hodnocovali nejlepší čtenáře z obecní
knihovny. V letošním roce se tato akce
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orgánů. Umělecká úroveň dechového or-
chestru roste. Dirigenti Zdeněk Michna,
Miloš Machek, Jiří Pekárek a Jaromír Vác-
lavík v této náročné práci pokračují.
V době svého vrcholu VDO Válcovny ple-
chu Frýdek–Místek absolvolal několik tu-
zemských přehlídek, soutěží a festivalů
a zúčastnil se také uahraničních turné do
SSSR, NDR, PLR, MLR, NSR a SR. Za tuto
práci dostalo četných uměleckých oce-
nění.

V roce 1993 je orchestr transformován
na občanské sdružení Společnost pro de-
chovou hudbu ve Frýdku–Místku — VDO
Válcovny plechu. Předsedou představen-
stva SDH F–M je zvolen Alois Piskoř,
který se stará s devítičleným kolektivem
o chod orchestru dodnes. Nácviku se
ujímá opět Jaromír Václavík spolu s býva-
lým dirigentem vojenské hudby 8. pěšího
pluku v Místku Jaroslavem Vostradov-
ským. Za velmi těžkých finančních pod-
mínek jsou organizovány promenádní
koncerty, výchovné koncerty pro mládež,
při nichž spoluúčinkuje 40 dětí ze soubo-
ru zobcových fléten. V roce 1996 VDO VP
F–M koncertuje v chorvatské Vodici, na
oplátku VDO Vodička Glazba z Vodice
přijíždí do Frýdku–Místku v květnu 1997,
aby se zúčastnil již II. Mezinárodní pře-
hlídky DH, pořádané z iniciativy VDO VP
F–M. Pak následovaly soutěžní meziná-
rodní festivaly v Ostravě, dvakrát v Praze,
v Trenčíně a Thumu, mezi tím se orches-
tr zúčastňuje festivalů ve Frýdku–Místku,
zlíně, Turzovce, Kolíně, Příboře, Frýdlan-
tu n. O., Českém Těšíně, Žilině, Ostravě
a Studénce. Střídají se dirigenti — Milo-
slav Macura, Karel Žídek, Vladimír Kolín-
ko a Antonín Horáček. Pro nedostatek
mladých hudebníků vyučujeme a zakla-
dáme v roce 1999 Lašskou dechovou
hudbu mladých (40 dětí) na ZŠ v Hukval-
dech, později také mažoretky Bystroušky,
s nimiž koncertujeme v polské Wisle,
chorvatské Omiši, německém Thumu,
Nepomuku, Ostravě, Hranicích, Frýd-
ku–Místku, Příboře a okolí.

V současné době s orchestrem spolu-
pracuje 60—70 hudebnků z Frýdku–
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uskutečnila již potřetí. Jsou vyhodnoceny
čtyři kategorie čtenářů podle věku, kteří
si v daném kalendářním roce půjčili nej-
více knih z obecní knihovny. Posezení
s oceněnými se zúčastnili také představi-
telé obce – paní starostka Jaroslava Mich-
nová a pan místostarosta Lukáš Strakoš.
Organizaci zajistila a obecní knihovnu již
několik let velmi dobře vede paní Svatava
Hrabovská. Na obnově knižního fondu se
také podílí účetní školy paní Stanislava
Fojtíková.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Společnost
pro dechovou hudbu
ve Frýdku–Místku —
velký dechový
orchestr Válcovny
plechu
Z HISTORIE ORCHESTRU

Historie VDO Válcovny plechu Frý-
dek–Místek začíná v roce 1861. Navazuje
na tradice závodní Hasičské hudby Kar-
lovy huti v Lískovci, která hrávala v širo-
kém okolí na různých slavnostech svět-
ských i církevních.

Vedle těžké práce ve válcovnách plechu
hudebníci koncertovali do roku 1906
o sobotách odpoledne na „Platzkonzer-
tech“, které se staly dostaveníčkem širo-
kého okolí. Byla ale také období, kdy se
jen muzicírovalo u příležitosti veselých
i smutných. Zakladatelem nového pojetí
závodní hudby byl František Pastorek. Po
druhé světové válce řídili orchestr diri-
gent Ladislav Spěvák a Karel Mácha. V je-
jich započaté práci pokračoval Alois
Mácha s neobvyklým rozmachem. V le-
tech 1955—1965 je dechový orchestr
častým hostem Rozhlasu v Ostravě a do-
stává se mu také uznání od oficiálních



Místku a okolí, ZUŠ a JKO. Od sezóny
2003 se dirigování ujímá teprve šestnác-
tiletý abslvent ZUŠ Frýdek–Místek a také
konzultant Janáčkovy konzervatoře Os-
trava Jan Mareš, který diriguje orchestr
dodnes.

Alois Piskoř, předseda SDH F–M

Dechová hudba
Válcoven plechu
Frýdek–Místek
a mažoretky
Bystroušky ze ZŠ
a MŠ L. Janáčka
Hukvaldy
reprezentovaly nejen
Frýdek–Místek,
ale i obec Hukvaldy

Ve dnech 1.—3. června 2007 se v ně-
meckém Thumu konal 17. ročník Mezi-
národního festivalu dechových hudeb
a mažoretních skupin. Dechová hudba
Válcoven plechu Frýdek–Místek, kde
hrají mnozí naši bývalí žáci, kteří hráli
v Lašské dechové hudbě mladých a ma-
žoretky Bystroušky Základní školy a Ma-
teřské školy Leoše Janáčka Hukvaldy se
tohoto festivalu účastnili již potřetí. Le-
tošní festival byl nesoutěžní. Oceněny
byly všechny soubory. Dechových or-
chestrů bylo 12. Závěrečný koncert, kde
se najednou představily všechny orchest-
ry dirigoval Jan Mareš. Poděkování za or-
ganizaci celého zájezdu si zaslouží p.uč.
Kateřina Větřilová, p. uč. Andrea Tomše-
jová a hlavně p. Alois Piskoř, který musel
mít velmi pevné nervy na zvládnutí ně-
kterých bezohledných a problémových
jedinců. Zaslouží si naši úctu, že v jeho

věku je schopen takovou akci zorganizo-
vat a že věnuje hodně ze svého času
nejen k propagaci dechové hudby, ale
i tradic Lašska a sestavování rodokmenů
rodin hukvaldska a rychalticka. 

Děkujeme také firmě Lesostavby, panu
ing. Lubomíru Piskořovi za finančí přís-
pěvek na dopravu na tento festival. 

Výstava
Ve dnech 4.—7. srpna 2007 pořádá

Český zahrádkářský svaz, Územní sdru-
žení Frýdek–Místek květinovou výstavu
v barokní bazilice Navštívení Panny
Marie ve Frýdku.

Tato výstava se koná ve spolupráci
s římskokatolickou farností Frýdek. 

Květiny dodají a aranžovat budou zá-
kladní organizace našeho Svazu, které se
k této akci přihlásily.

Toto je zároveň pozvání pro ty, kteří
chtějí shlédnout květinovou výstavu
v chrámových prostorách 

Tyto dny budou zároveň z církevního
hlediska hlavními poutními dny tohoto
chrámu.

Vstupné bude dobrovolné.

Mše sv. se budou konat: v sobotu 4.
srpna v 8 hod. a pak v 18 hod.

v neděli 5. srpna v 8 hod., v 10 hod.
a v 18 hod.

V případě, že někteří zahrádkáři by
ještě chtěli přispět k výzdobě chrámu
svými květinami informujte se na tel. č.
607 679 218 paní Ševčíková.

Václav Kolek,
předseda Úz. sdruž. ČZS Frýdek–Místek

Hukvaldsk˘ obãasník
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O Zarostlý chodníček
je stále zájem

Pěkné májové počasí, krásná hukvald-
ská příroda a zajímavá trasa turistického
pochodu Po zarostlém chodníčku opět
přilákala nečekaně vysokou účast pěších
turistů. 

Na letošním již 26. ročníku pochodu se
zaregistrovalo 417 účastníků, kteří absol-
vovali trasu s několika novinkami. Byla to
třetí nejvyšší účast v historii pochodu.
V rámci aktivit ústředí Klubu českých tu-
ristů proběhla na startu reklamní akce
Oborové zdravotní pojišťovny zaměst-
nanců bank, pojišťoven a stavebnictví
s preventivním vyšetřením tlaku a obsa-
hu tuků pro zájemce z řad účastníků. 

Pořadatel, Odbor KČT při TJ SOKOL
Hukvaldy, rozšířil spolupráci na pochodu
s firmou Relax v podhůří Beskyd a skan-
zenem Na mlýně. Trasa měla malou
změnu právě v blízkosti skanzenu, kde se

šlo ke zvoničce Sv. Barbory na Skalce,
odkud je nezapomenutelný výhled na
Beskydy. V restauraci Na mlýně čekala již
na účastníky cimbálová muzika Radegast
z Frenštátu pod Radhoštěm i štědrá po-
zornost a překvapení vedení — polévka
zdarma, takže mnozí zde poseděli déle,
než plánovali. V nejvyšším bodě trasy, na
vrchu Kubánkov, s kontrolou i tradičním
občerstvení byla opět výborná zábava
podpořená slavnostními výstřely z kanó-
nu. Ti účastníci pochodu, kteří vyšli
pozdě nebo se na trase zdrželi, zmokli
krátkým lijákem, který se přehnal brzy
odpoledne přes Palkovské hůrky. Většina
účastníků však už tou dobou dorazila do
cíle, kde byla pohodová atmosféra při vy-
nikajícím guláši i tvarůžkové pomazánce.
V cíli obdrželi účastníci nově zpracovaný
účastnický list s motivem zvoničky, který
stejně jakož i pozvánky a plakáty zpraco-
vala a zdarma dodala firma Relax. Oceni-
li jsme i mediální podporu Trubače —
měsíčníku kraje pod Trúbou.

Majitel výše uvedených firem pan
Šmíra a jeho spolupracovníci si zaslouží
naše veřejné poděkování za podporu tu-
ristiky v naší obci i celém regionu. Stejné
uznání si zaslouží asi třicítka činovníků
odboru KČT, kteří pochod s téměř profe-
sionální rutinou připravovali a organi-
začně zajistili. Nezbývá než se těšit na
podzimní pochod, který se po stejné
trase, ale v opačném směru, s přívlast-
kem „spadaným listím“ uskuteční 27. 10.
2007.

Tomáš Elbel

Slavné výroky
včelařů

• Včelstvo, kterému se v nejvhodněj-
ších podmínkách věnuje všestranná
péče, udělá to, co se jemu bude hodit
nejlépe. 

Hukvaldsk˘ obãasník
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• Jestliže nevíte, jak řešit nějaký včelař-
ský problém, nedělejte nic — pro-
blém zmizí sám. 

• Včely se rojí vždy, když nemůžete
najít roják nebo dojdou rezervní úly. 

• Obtíže s přidáváním nových matek
rostou úměrně s jejich cenou.

Včelařské okénko
Ve dnech 19.—20. května 2007 se kona-

la na sv. Hostýně 5. národní včelařská
pouť. V neděli jsme za pěkného teplého
počasí jeli s manželkou třívagonovým
motorovým vláčkem z Veřovic do Bystři-
ce pod Hostýnem. Vláček byl plně obsa-
zen, někteří poutníci se posilovali voňa-
vou slivovičkou. Manželka vyjela nahoru
autobusem, já šel pomalu po červené
značce lesem. Pod vrcholkem jsem si sedl
na pařez, abych si odpočinul a naskytl se
mi výjimečný obrázek. Po chvíli kolem
proběhlo šest dětí ve věku od tří do 12 let,
za nimi šli mladí rodiče a polohlasem se
modlili růženec. Bazilika byla zaplněna
do posledního místečka. Po požehnání
sochy sv. Ambrože v nádvoří za zvuku
krásných fanfár přišel do chrámu průvod
vedený krojovanými včelaři z Pardubic,
následovanými arcibiskupem Janem
Graubnerem a dalšími významnými
hosty. V úvodu pozdravili přítomné hlav-
ní organizátor Jan Bajza, předseda ČSV

Luděk Sojka a statutární náměstek hejt-
mana Zlínského kraje Vojtěch Jurčík.
Poté byla sloužena mše sv. za všechny
včelaře, zvláště bylo pamatováno na ty
dříve narozené a nemocné. Po bohosluž-
bě se těšila veliké pozornosti socha sv.
Ambrože, u které se nechalo hodně pout-
níků vyfotografovat. Je to klasická barok-
ní socha, biskup drží v levé ruce bibli
a u nohou má malý slaměný úl. Podle tra-
dice jej jako chlapce napadl roj včel, ale
neublížil mu. Na pamětní desce je napsá-
no: „U příležitosti 5. národní a 1. evrop-
ské pouti svému patronovi věnují včelaři
z Čech, Moravy a Slezska, květen 2007.“
Odpoledne začaly přednášky našich
předních včelařských odborníků v pout-
ním domě. V přilehlých stáncích bylo
možno nakoupit včelařské produkty
a pomůcky. 

Petr Bujnoch

Něco z historie
hasičského sboru
Hukvaldy

V dnešním roce oslaví sbor dobrovol-
ných hasičů Hukvaldy 120 let od svého
založení. Touto zprávou bych Vám chtěl
přiblížit nejdůležitější okamžiky od jeho
vzniku až po současnost.

Sbor dobrovolných hasičů v Hukval-
dech byl založen v roce 1887. Zpočátku
byl bez zbrojnice. Členové se scházeli
v bednárně, která patřila zdejšímu pivo-
varu a výstroj měli uschovanou v pivovar-
ské kočárovně. První zmínky o stavbě ha-
sičské zbrojnice jsou z roku 1896 a v břez-
nu roku 1897 byla stavba zahájena. 31.
července 1897 byla zbrojnice slavnostně
předána do užívání. Stavba byla v dnešní
podobě, ale celá dřevěná. V roce 1937
byla zbrojnice přestavěna do současné
podoby. V roce 1986 byla přistavěna spo-
lečenská místnost, která slouží ke schů-
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zování a školení jednotky. V roce 2005
byla zbudována klubová místnost, která
vznikla po úpravě sklepního prostoru.

Také výzbroj a výstroj hasičů prošla
změnami k nepoznání. V době založení
sbor zakoupil 8 berlovek, trhací háky, se-
kerky, lezecké žebříky a svítilny. V tehdej-
ší době se veškerá výzbroj a výstroj poři-
zovala z darů a půjček. V kronice sboru je
záznam o daru císaře Františka Josefa, ve
výši 50 zlatých na pomoc sboru v době
jeho založení. První stříkačka byla poří-
zena v roce 1901. V případě potřeby, jako
potah sloužili pivovarští koně, které půj-
čoval pan Jung, nájemce pivovaru a sta-
rosta sboru. Druhá, novější a modernější
stříkačka byla zakoupena z půjček a darů
k otevření opravené zbrojnice v roce
1937. 

Prvním vozidlem, které sbor dobrovol-
ných hasičů v Hukvaldech vlastnil, byl
vůz ŠKODA 430, který byl zakoupen v ob-
dobí 2. světové války. Jednalo se o šesti-
místné vozidlo, které s v dílně p. Loserta
přestavělo na combi se závěsným zaříze-
ním k přepravě první motorové stříkačky
P 8. V roce 1952 bylo sboru přiděleno
z prostředků civilní obrany vozidlo
PRAGA RN, která sloužila do roku 1981,
kdy bylo sboru přiděleno vozidlo TATRA
805. V roce 1996 bylo zakoupeno ze zásob
armády ČR vozidlo PRAGA V3S. V roce
2005 byla z prostředků obce Hukvaldy za-
koupená vyřazená AVIE A 21, která byla
svépomoci, díky obětavosti členů, pře-
stavěná na zásahové, hasičské vozidlo.

Mezi další techniku, kterou sbor dob-
rovolných hasičů v Hukvaldech vlastní,
patří zásahový stroj PS 12, dva funkční
stroje PS 8 a soutěžní stříkačka PS 18.
Všechny tyto stroje byly postaveny své-
pomocí a svépomocí jsou rovněž udržo-
vány.

Závěrem bychom Vás chtěli seznámit
programem oslav 120. výročí založení
sboru dobrovolných hasičů v Hukval-
dech. První akcí, spojenou s oslavami to-
hoto výročí bude pohárová soutěž v po-
žárním útoku „O pohár SDH Hukvaldy“,
která se uskuteční 4. 8. 2007 ve 14 hodin,

v prostorách u Myslivecké chaty. Po
ukončení soutěže bude následovat letní
večer s hudbou.

Další část oslav se uskuteční ve dnech
5.—6. 10. 2007. Na programu bude ná-
mětové cvičení, mše svatá v kostele na
Hukvaldech a slavnostní schůze. Na
všechny akce, spojené s oslavami 120. vý-
ročí založení sboru dobrovolných hasičů
v Hukvaldech jste samozřejmě všichni sr-
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SDH Hukvaldy

Hospodaření
v soukromých lesích
a spolupráce
s odborným lesním
hospodářem

Zákon č. 289/1995 Sb. o lesích
a o změně a doplnění některých zákonů
(lesní zákon) zmiňuje v § 37 funkci od-
borného lesního hospodáře. 

Uvádí se zde, že hospodaření ve svém
lese je vlastník povinen zajišťovat v sou-
činnosti s odborným lesním hospodářem
(OLH). Ten vlastníkovi lesa poradí jak
hospodařit podle lesní hospodářské
osnovy, jak postupovat v oblasti dotační
politiky, v orientaci mezi úřady ap. OLH
tedy nezajišťuje vlastníkovi lesa faktické
hospodaření v lese (těžbu dřeva, přibližo-
vání, zalesňování holin atd.), jak by se
podle názvu zdálo, ale poradenskou čin-
nost na úseku lesního hospodářství.

Vlastník má právo si svého OLH sám
vybrat a jeho činnost hradit. Pokud si
sám nevybere, vykonává tuto činnost
buď právnická osoba, která spravuje
okolní státní lesy nebo osoba, kterou po-
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věří státní správa lesů. OLH podléhá stát-
ní správě lesů.

V případech, kdy vlastník lesa, přes
upozornění nedodržuje lesní zákon
a další předpisy týkající se lesního hospo-
dářství, má OLH povinnost oznámit to
SSL. Ta zahajuje a vede správní řízení,
stanoví opatření k nápravě a ukládá po-
kuty za porušování lesního zákona. Při
zahájení správního řízení je předem
účtován správní poplatek ve výši 1000 Kč.

Z praktických téměř desetiletých zku-
šeností z činnosti OLH v lesích do výmě-
ry 50 ha mohu uvést několik poznatků.

Po změně politického uspořádání
v roce 1989 se mnozí domnívali, že když
se vlastníkům lesních pozemků vrátí je-
jich majetek zpět do užívání, budou na
něm hospodařit lépe, nežli státní lesy
nebo družstva. Až na výjimky vidíme, že
se to uskutečnit nepodařilo. Zájem větši-
ny vlastníků o hospodaření ve vlastním
lese je minimální, mnohým je vlastní les
přímo přítěží. Většinu vlastníků je třeba
doslova nutit, hrozit sankcemi, aby zpra-
covali usychající a suché stromy, zalesni-
li holinu do 2 let, vyžali trávu kolem zasa-
zených stromků nebo nátěrem chránili
stromky před okusem zvěře. Jednorázové
akce za rok nic neřeší, les je jako živý tvor,
o kterého je třeba neustále pečovat. Bo-
hužel doby, kdy sedlák pravidelně obchá-
zel svá pole a les jsou v nenávratnu. 

Je třeba si uvědomit, že bez řádně za-
měřených a geometricky vytyčených hra-
nic se vlastník nemůže divit, že mu stro-
my vytěží například soused nebo nezná-
mý „lesoplundr“, když ani nezná přesné
hranice pozemků. 

Při rizikových pracích v lese, například
při těžbě dříví jsou hrubě porušována
bezpečnostní pravidla(osamocená práce,
bez přilby, ochrany zraku, zdravotnic-
kých pomůcek). Není dbáno o protipo-
žární ochranu. Přitom na provádění les-
nických prací je dnes již běžné zajistit si
specializovanou firmu, když nestačí
vlastní síly. 

Na osobní i písemná upozornění ze
strany OLH na nedostatky v hospodaře-
ní, zjišťované při venkovních pochůz-
kách, vlastník nereaguje. Pokud se tak
stane, jsou pak práce prováděny se znač-
ným časovým zpožděním, kdy např. ků-
rovec je již dávno vylétnutý do okolních,
původně zdravých stromů. Vypadá to
pak tak, že OLH je ten, kdo jen pobízí
k tomu, aby vlastník ve svém lese praco-
val. Neuvědomuje si, že po neuposlech-
nutí výzev a případném ohlášení nastu-
pují orgány státní správy lesů k plnění
svých povinností, jak je již výše uvedeno.
Pokuta však pro zlepšení stavu lesa nic
nepřinese. 

Všechny lesy, bez rozdílu vlastnictví,
jsou významnou součástí naší přírody. Je
potřeba si na ně najít čas a kdo by to měl
v prvé řadě být, nežli jejich vlastník? 

Ing. Dušan Vyvial,
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Odpady
Vážení spoluobčané
Od 1. července dochází v obci Hukvaldy ke změně separovaného sběru odpadu. Jak

jste již byli informování bude ukončen sběr plastů a skla v pytlích od Vašich domů.
V obci je určeno 13 sběrných míst, na kterých budou umístěny barevné kontejnery

o objemu 1 100 litrů. Žluté na plasty, zelené na sklo a na 6 místech modré na papír.
Kontejnery budou označeny nálepkou s informací, co do kontejneru patří a co se
nesmí ukládat. Kontejnery budou vyváženy dle určeného harmonogramu. Plasty
2× měsíčně, sklo a papír 1× měsíčně. Harmonogram bude v případě potřeby upraven.

Prosíme občany obce Hukvaldy, aby u kontejnerů udržovali pořádek a případné
problémy s tímto způsobem separovaného sběru co nejdříve hlásili.

Stanoviště a počet kontejnerů:
Hukvaldy: pod Jednotou 2×Pl, 1×S, 1×P

za karosárnou 1×Pl, 1×S
u aut. zastávky Drážky 1×Pl, 1×S

H. Sklenov: u autobusové zastávky v Bosni 2×Pl, 1×S, 1×P 

D. Sklenov: parkoviště u hřiště 2×Pl, 1×S, 1×P 
u základní školy 1×Pl, 1×S
prostranství u hospody 2×Pl, 1×S, 1×P 

Rychaltice: parkoviště pod kostelem 2x Pl, 1xS, 1xP 
u hasičské zbrojnice 1×Pl, 1×S
u hospody „U Richarda“ 2×Pl, 1×S, 1×P
za Dvorským mostem 1×Pl, 1×S 
prostranství u p. Košice 1×Pl, 1×S 

Krnalovice: křižovatka (příčnice) 1×Pl, 1×S

(Pl — plasty, S — sklo, P — papír)

Závěrem bychom Vám objasnili, co do kontejnerů patří a co ne:

Do kontejneru patří Do kontejneru nepatří
Plast (barva žlutá) kelímky a krabičky od potravin, novodurové trubky a podlahové

plastové nádoby a PET láhve, krytiny, plastové obaly od 
sáčky fólie, polystyren, výrobky nebezpečných látek, 
z plastů chemikálií a se zbytky potravin 

Sklo (barva zelená) láhve od nápojů, skleněné porcelán, keramika, autoskla, 
nádoby, tabulové sklo drátěné sklo, zrcadla

Papír (barva modrá) noviny, časopisy, reklamní Mokrý, mastný nebo jinak 
letáky, papírové obaly, znečištěný papír
kancelářský papír, sešity,
krabice od mléka a džusů
(tetrapaky)

Věříme, že se tento způsob separovaného sběru ujme a budete s ním spokojeni.
Lukáš Strakoš, místostarosta
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odborný lesní hospodář
Tel.: 774 616 399

Sv. Ambrož
Na jiném místě v tomto občasníku je

psáno o sv. Ambrožovi jako patronovi
včelařů. Zde přinášíme něco z jeho živo-
ta. Narodil se v le-
tech 335—340 v Tre-
víru jako syn císař-
ského místodržitele
v Galii. V Římě vy-
s t u d o v a l
právo. Stal se místo-
držitelem Ligurie
a Emílie. Zajímavá
byla jeho církevní
kariéra. Po smrti
milánského biskupa
se nemohli tamější
křesťané shodnout
na volbě jeho ná-
stupce. Ambrož jako
místodržitel se ode-
bral do chrámu, kde
domlouval shro-
mážděným, aby za-
nechali svárů a sjed-
notili se v pokoji.
Když se na to v hlu-
bokém tichu po
jeho řeči ozval dět-
ský hlas: „Ambrož
budiž biskupem“,
všichni shromáždě-
ní nadšeně vyhlásili
místodržitele svým
vrchním pastýřem.
Ambrož v té době
neměl bohovědné
vzdělání a byl jen
katechumenem, to
znamená, že se te-
prve připravoval na

křest. Protože se bál odpovědnosti, dal se
na útěk a chtěl se skrýt. Ale vše bylo
marné. Volba byla schválena. Brzy bylo
patrno, že na milánský stolec biskupský
Bůh povolal pastýře neobyčejných vloh
a schopností. Majetek věnoval chrámům

VVVV íííí tttt eeee,,,,     žžžžeeee …………
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PPPPrrrraaaaccccoooovvvvnnnníííí    ppppřřřříííílllleeeežžžžiiiittttoooossssttttiiii

Firma Beskyd Fryčovice, a. s. přijme brigádníky nad 18 let na sklizeň
brambor na období srpen—říjen 2007. Zájemci o tuto práci hlaste se

přímo na personálním oddělení nebo na tel. čísle  558 422 211.
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Bezpečné užití
zemního plynu
Servis a revize odběrných plynových zařízení
Stejně jako Váš dodavatel zemního plynu Severomoravská plynárenská, a. s.,
plní povinnosti k zajištění bezpečnosti při distribuci zemního plynu, měl by mít
i každý jednotlivý odběratel zájem o provozování svého odběrného plynového
zařízení s maximální mírou bezpečnosti a za podmínek, které mu zajistí mini-
mální náklady na provoz.
Doporučujeme Vám: 
Vaše odběrné plynové zařízení (rozvody plynu a plynospotřebiče) si nechejte
prohlédnou odbornou firmou. Ta Vám doporučí případné opravy, provede vy-
čištění a seřízení Vašeho spotřebiče, příp. poradí a navrhne doplnění o prvky,
které zvýší bezpečnost provozování Vašeho odběrného plynového zařízení.
Kontrolu si naplánujte mimo topnou sezónu. Nejen u zemního plynu platí, že
prevence je vždy mnohem levnější a přináší méně starostí, než odstraňování
následků poruchy.

Revize plynových zařízení
Součástí bezpečného užívání zemního plynu jsou pravidelné revize plynových
zařízení. Povinnost provádění pravidelných revizí vyplývá z vyhlášky Českého
úřadu bezpečnosti práce a Českého báňského úřadu č. 21/1979 Sb., ve znění vy-
hlášky č. 554/1990 Sb. a vyhlášky č. 85/1978 Sb. 
Revizí se rozumí celkové posouzení plynového zařízení, při kterém se prohlíd-
kou, zkouškou, příp. měřením kontroluje provozní bezpečnost a spolehlivost ce-
lého zařízení, nebo jeho částí. (Při revizi domovní plynové kotelny s obsluhou se
kontroluje i dokumentace a odborná způsobilost obsluhy). Revizi smí provádět
pouze revizní technik s příslušným rozsahem osvědčení odborné způsobilosti.
Výjimku z tohoto nařízení mají pouze ta plynová zařízení, která jsou v osobním
užívání uživatelů bytů a místnosti nesloužící k bydlení — zde není povinnost
provádění revizí dána zákonem. Ale i tak je uživatel bytu za bezpečný provoz,
kontrolu a údržbu plynového zařízení ve svém bytě plně odpovědný. V případě,
že dojde ke změně uživatele bytu, měl by před předáním bytu novému uživate-
li zajistit majitel bytu provedení revize plynového zařízení.
Majitel objektu odpovídá za pravidelné provádění revizí celého domovního ply-
novodu (s výjimkou bytových instalací a plynospotřebičů). Revizi je nutno každé
tři roky opakovat. Revizní technik vystaví „Zprávu o revizi“, ve které musí být
uvedeny všechny zjištěné závady s termínem k jejich odstranění. Závěrem reviz-
ní zprávy musí být jednoznačně konstatováno, zda je zařízení schopno bezpeč-
ného provozu, či ne. V případě že ne, nesmí být zařízení provozováno, pokud
nejsou všechny závady odstraněny a není provedena nová revize s kladným vý-
sledkem.
I když není povinnost provádění revizí u majitelů bytů a rodinných domků
(pokud slouží k jejich bydlení a bydlení jejich rodinných příslušníků), jak je výše
uvedeno, stanovena zákonem, přesto doporučujeme i zde provádět pravidelné
kontroly a posouzení stavu plynových zařízení odborně vzdělanými pracovníky.
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Terezie Mixová

Brušperk, Krmelínská 345

ZAJISTÍME VÁM 
KOMPLEXNÍ POHŘEBNÍ SLUŽBY ZEJMÉNA:

•
Převoz zemřelého ze všech míst včetně převozů 

ze zahraničí i do zahraničí 
Smuteční obřad včetně kněze, 

smutečního řečníka, fotografa apod.
Hudební doprovod, výkop hrobu, nosiče

Tisk parte na počkání
Vyřízení úmrtního listu
Vyřízení pohřebného

Zajistíme pohřby bez obřadu
Na požádání sjednáme pohřeb mimo pracovní dobu 

a také v místě bydliště objednatele
Zhotovíme reprezentativní květinové dary 

a dodáme je na místo obřadu
Potvrzení o účasti na pohřbu pro zaměstnavatele
Prodáváme široký sortiment hřbitovních doplňků,

svíček, váz, lampového oleje a umělých květin
•
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Kde nás najdete:

Brušperk, Krmelínská 345 – nová provozovna od 1.2. 2007

Nepřetržitá pohotovostní služba zdarma

800 100 788
•

Provozní doba

Pondělí 7.00—16.00
Úterý 7.00—16.00
Středa 7.00—16.00
Čtvrtek 7.00—12.00
Pátek 7.00—15.00

telefon do kanceláře

724 355 189
•

NABÍZÍME DISKRÉTNÍ A ČESTNÉ JEDNÁNÍ
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GENERALI

POJIŠŤOVNA

— LEVNÉ POVINNÉ RUČENÍ

— HAVARIJNÍ POJÍŠTĚNÍ

— INVESTIČNÍ ŽIVOTNÍ POJIŠTĚNÍ (CLEVER)

— ÚRAZOVÉ POJIŠTĚNÍ PRO DĚTI SE SPOŘENÍM

— PENZIJNÍ PŘIPOJIŠTĚNÍ

— STAVEBNÍ SPOŘENÍ

— POJIŠTĚNÍ ODPOVĚDNOSTI

— CESTOVNÍ POJIŠTĚNÍ

— POJIŠTĚNÍ RODINNÝCH DOMŮ

— POJIŠTĚNÍ BYTŮ A DOMÁCNOSTI

Bližší informace: Ing. Antonín Petratur
Hukvaldy 29

Stačí poslat SMS tel: 604 238 495


